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Tožilstvo zavrglo ovadbo KPK ter prijavo Vladimirja 
VINDIŠA in Branka GORIČANA zoper župana Občine 
Destrnik, Franca PUKŠIČA, v zadevi poravnava s 
podjetjem EM-GRAD, ker ni bil podan niti utemeljen 
sum, da je storil naznanjeni kaznivi dejanji.

S sklepom Okrožnega državnega tožilstva na Ptuju 
številka Kt/16719/2020/9/JBK-af z dne 24. 1. 2022 se 
je dokončno izkazalo, da so bili vsi postopki, ki smo 
jih vodili na Občini Destrnik, tako zakoniti kot tudi 
gospodarni in učinkoviti. Tako se je končala večletna 
zgodba, vezana na objekt, v katerem domujejo trgovina, 
pošta in občina. Lahko bi rekli veliko hrupa za nič, saj 
tožilstvo v preiskavi ni zaznalo niti utemeljenega suma.

Tožilstvo je v obrazložitvi o zavrženju zadeve zapisalo: 
»Na podlagi navedenega ni mogoče zaključiti, da je 
Franc PUKŠIČ po ponovni izvolitvi za župana po več 
kot pet let trajajočem pravdnem postopku s sklenitvijo 
sodne poravnave, s katero je bila sicer do višine 
48.785,01 EUR iz naslova komunalnega prispevka 
pobotana tudi terjatev občine do družbe EM-GRAD, d. 
o. o., oškodoval občinski proračun. Nastanek škode je 
namreč občina s ponudbo možnosti poravnave očitno 
priznavala že pred njegovim nastopom županovanja. 
Prav tako končne odločitve o sklenitvi sodne poravnave 
ni sprejel ovadeni Franc PUKŠIČ.«

Škoda, da je bila pot do jasno zapisanega stališča tako 
dolga in se zadeva ni končala že na KPK; seveda s 
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KLEPET Z ŽUPANOM

stališčem, kot ga je zapisalo 
Okrožno državno tožilstvo 
na Ptuju. Iz zapisnika o 
zavrženju izhaja, da se 
je bivši župan, g. Vindiš, 
strinjal s sklenitvijo po-
ravnave in da je bil to 
razlog, da je EM-GRAD 
na Občino Destrnik 
poslal predlog za 
poravnavo. Izkazalo se 
je tudi, da sta prijavo podala g. Vindiš in g. Goričan, 
kljub njunemu zatrjevanju, da tega nista storila.

Župan Občine Destrnik, Franc Pukšič, je ob tem 
povedal: »Veseli me, da ta poravnava več ne bo 
obremenjevala občinskega sveta. Zahvaljujem se 
svetnikom, ki so vseskozi verjeli, da smo ravnali 
zakonito in so poravnavo tudi podprli. Pozivam vse 
politične predstavnike v občini, da za to izkušnjo 
pametnejši stopimo korak naprej v dobro občine in 
naših krajanov, za Destrnik.« 

Zato je res čas, da vsi politični akterji v občini stopijo 
skupaj v dobro krajanov preko morebitnih osebnih zamer. 
Vsled vsega je žal potrebno izpostaviti najbolj očitno, 
da je bila sklenjena sodna poravnava. To pomeni, da 
mora sodišče po uradni dolžnosti skrbeti, da je sklenitev 
sodne poravnave dopustno in seveda zakonito.

ZA IZKUŠNJO MODREJŠI,  SKUPAJ NAPREJ ZA DESTRNIK? 
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PA GA IMAMO – MEDGENERACIJSKI CENTER 
V ZASADIH!

»Pa ga imamo, Medgeneracijski center v Zasadih!« 
bi lahko vzklikali, ko je Ministrstvo za delo, družino, 
socialne zadeve in enake možnosti 31. 1. javno ob-
javilo rezultate razpisa podelitve koncesij za opra-
vljanje storitev institucionalnega varstva v domovih 
za starejše. Podelili so 13 koncesij, pri čemer se je 
dom za 120 starostnikov na lokaciji Zasadi v Občini 
Destrnik z 71 točkami uvrstil na 11. mesto in bil iz-
bran. Pri indeksu pokritosti sicer dom ni prejel točk, 
saj je ptujsko območje po pokritosti z mrežo javne 
službe institucionalnega varstva v državi precej vi-
soko uvrščeno, vendar je ptujski dom za starostnike 
polno zaseden in so potrebe v okolju zelo velike.

IZ OBČINSKE HIŠE

• 2011 decembra sprejet OPN
• 2020 začetek izdelave OPPN
• 2020 prva prijava na JR za pridobitev koncesije 

(neuspešna)
• 2021 sprejet OPPN
• 2021 pridobitev GD
• 2021 ponovna prijava na JR za pridobitev koncesije
• 2022 prejem sklepa in odločbe o podelitvi koncesije 

za Medgeneracijski center

Kako velika pridobitev za občino, krajane in širšo re-
gijo bo delujoči Medgeneracijski center v Zasadih, 
pove že samo dejstvo, da prinaša vsaj 80 delovnih 
mest. Koliko še dodatnih delovnih mest, poveza-
nih z delovanjem samega doma v občini, prinaša, 
pa bosta pokazala čas in iznajdljivost. Vrednost in-
vesticije, ki sledi odločitvi o podelitvi koncesije, je 
ocenjena na 10 mio EUR. Na čudoviti lokaciji sredi 
narave v Zasadih bo zrastel sodoben objekt, zasno-
van v L-obliki, največjih tlorisnih gabaritov 65 x 90 
m, ki ga bosta sestavljala dva med seboj povezana 
objekta (A in B). Na voljo bo skupno 150 postelj in 8 
varovanih stanovanj za starostnike. Pridobili bomo 
tudi dva nova oddelka vrtca. Takšna sodobna med-
generacijska povezava prinaša dodano vrednost 
projektu in vsem deležnikom.

Lokacija v Zasadih se je kljub nekaterim pomisle-
kom izkazala za odlično izbiro, saj je pandemija 
korona virusa pokazala, da je potrebno domove za 
starejše umestiti v okolje drugače, kot se je to počelo 
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UREDITEV POSLOVILNEGA OBJEKTA 
IN RAZŠIRITEV POKOPALIŠČA V DESTRNIKU

Poslovilni objekt na pokopališču Destrnik, ki je bil 
zgrajen leta 1995, je v precej dotrajanem stanju, 
poleg tega nima dovolj pokrite površine ter ustrez-
nih spremljajočih prostorov za osebje in svojce. 

Parkirišče je dotrajano, prav tako je zastarela in ne-
ustrezna javna razsvetljava. Na pokopališču še ni 
urejenih polj za žarne grobove, prav tako ni ustrez-
nih zelenih površin za raztros pepela. Oboje je trend 
trenutnih vrst pokopa, ki so v porastu. Dostop do 
pokopališča iz poslovilnega objekta je mogoč samo 
po lokalni cesti, kar je neprimerno in nevarno tako 
za udeležence v prometu kot pogrebnike.

Aktualno stanje narekuje ustrezno prenovo objekta, 
s katerim se bodo zagotovili potrebni prostori ter 
izboljšali pogoji za opravljanje pogrebne in poko-
pališke dejavnosti. Prav tako se bo z investicijo iz-
boljšala dostopnost oz. povezava med parkiriščem, 
poslovilnim objektom in pokopališčem z izgradnjo 
opornih zidov, poti v terasah, stopnišč in zelenih po-
vršin. Pridobila se bodo nova grobna polja za žare in 
zelene površine za raztros pepela. 

streška, povečavo poslovilnega prostora in prostora 
mini kuhinje z jedilnico, ureditev ploščadi s parkirišči 
(za 16 osebnih avtomobilov in 1 avtobus), izgradnjo 
povezovalne pešpoti med vežico in pokopališčem, 
ureditev grobnih polj za 72 enojnih grobov (velikosti 
150 x 230 cm), ureditev 67 žarnih grobov (velikosti 
100 x 120 cm), ureditev zelene površine za raztros 
pepela in drugih zelenih površin, hortikultura ter iz-
gradnja ograje.

»Aktivnosti se bodo pričele izvajati v letu 2022, za-
ključek pa se predvideva v letu 2024,« dodaja Toplak 
Tetičkovičeva. 

Investicija Občine Destrnik v obnovo pokopališke 
infrastrukture na pokopališču v Destrniku se po pro-
jektantski oceni ocenjuje v višini 660.000,00 EUR z 
DDV. Glede na finančne zmožnosti Občine Destrnik 
se bo izvedla v obdobju 2022–2024. 

Naložba v finančnem smislu ni donosna, vsekakor pa 
prinaša številne pozitivne učinke (koristi) v smislu po-
večanja dodane vrednosti in dviga življenjske ravni v 
Občini Destrnik ter povečano zadovoljstvo lokalnega 

»Celotna naložba bo izvedena na način, 
da se bodo bistveno izboljšali pogoji in po-
čutje svojcev ter obiskovalcev pokopališča 
in pogrebnih slovesnosti, prav tako pa tudi 
izvajalcev pogrebne in pokopališke dejav-
nosti, hkrati pa se bo poskrbelo za potrebno 
vzdrževanje in ohranjanje objekta,« poja-
snjuje direktorica občinske uprave, Vlasta 
Toplak Tetičkovič.

Gradbeno dovoljenje je bilo pridobljeno v 
mesecu decembru 2021. Obnova bo ob-
segala sledeče aktivnosti: dozidavo nad-

v preteklosti. Sama lokacija ne bi pomenila veliko, 
če župan Franc Pukšič in direktorica občinske upra-
ve, Vlasta Tetičkovič-Toplak, ne bi naredila vsega pot-
rebnega za to, da je lahko podjetje Medgeneracijski 
center Destrnik, d. o. o., oddalo popolno vlogo in 
prejelo zadostno število točk na razpisu ministrstva.

Vztrajati na viziji Destrnika in za njo garati

Župan je po novinarski konferenci dan po objavi re-
zultatov, ki je bila namenjena drugi temi, novinar-
jem ponosno pokazal lokacijo, kje bo stal dom in 
ob tem pojasnjeval: »Gradbeno dovoljenje že ima-
mo. Vsaka gospodinjska enota s kapaciteto do 12 
oseb bo organizacijsko ločena samostojna enota, ki 
bo zagotavljala zasebnost, varnost in domačnost, 

bo pa možno izvesti medsebojne ločitve bivalnih 
enot za potrebe uvedbe sivih in rdečih con. Res sem 
ponosen, da nam je uspelo, pri čemer se moramo 
še posebej pomagati sosedom, ki so zelo pomagali. 
Tudi brez odličnega dela Vlaste, direktorice občinske 
uprave, ne bi šlo.«

Nekaj je gotovo, na lepo preorani njivi v Zasadih 
se letos zagotovo ne splača sejati oz. saditi. Tam 
se bo gradilo objekt, ki bo še bolj povezal kraj in 
ljudi v njem. Utrdil bo družinske vezi tudi v starosti, 
starostniki pa ne bodo več rabili zapuščati svojega 
kraja, saj so mnogi s tem izgubili del sebe in bližino 
svojcev. Ne več, ne v Destrniku!

Špela Pokeržnik
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prebivalstva. Z izvedbo investicije se zagotavlja tudi 
ustrezen odnos do umrlih in kraja pokopa, poleg tega 
pa se bo pomembno dvignil higienski aspekt pogre-
bov in pokopov. Investicija ima še druge pozitivne 
učinke, in sicer bo izgradnja parkirišča in pločnika po-
večala prometno varnost na območju pokopališča.

»Pričetek investicije bo spomladi letos, ker si vsi želi-
mo, da je ta prostor, ki je namenjen nam vsem in naših 
prednikom, ponos našega kraja. V času izgradnje bo-
dimo strpni in razumevajoči,« še zaključi direktorica.

Uredila: Špela Pokeržnik
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DRAGE BRALKE IN BRALCI 
OBČINSKEGA GLASILA OBČINE DESTRNIK »OBČAN«

ODPRTA PISMA

Za tole »odprto pismo« sem se 
odločil, ker so bili pretekli mese-
ci precej drugačni – torej neobi-
čajni. 

Čeprav sem do nedavnega redno 
prihajal na vaše kulturne prire-
ditve, kot so občinske proslave 
in kmečki prazniki, ter pozitivno 
izkoristil domala vsako povabi-
lo s strani občinskega vodstva, 
Društva vinogradnikov, raznih 
sekcij ali Kulturnega društva De-
strnik, smo se v zadnjem letu 
srečevali redkeje. Ne bom se op-
ravičeval, ali kazal s prstom na 
vzroke in krivce. Vabil ni bilo iz 
dveh razlogov – omejitev zaradi covida-19 in ker 
ni bilo prireditev v živo. To pa seveda ne pomeni, 
da ne spremljam lokalnega dogajanja na vašem 
lepem »vrbenskem bregi« in da ne bi bil pripravljen 
kateremukoli občanu oz. komurkoli iz občinskega 
vodstva ali občinskega sveta prisluhniti in priskočiti 
na pomoč, če me potrebuje … Verjamem sicer, da 
me lahko vsak prebivalec 9. volilnega okraja do-
seže v poslanski pisarni (Rogoznica, Trnovska vas 
ali Vitomarci), vsi pomembni udeleženci destrniške 
lokalne politike pa imate moje telefonske in elek-
tronske kontakte. Ti so v obliki javne informacije 
objavljeni na spletni strani Državnega zbora, pa 
tudi na mojih straneh na družabnih omrežjih. Če 
jih kdo nima, jih v ta namen ponovno objavljam v 
zgornjem levem kotu tega sestavka, v obliki vizitke 
s podatki za stike. Pišite mi, ali me pokličite in se 
dogovorimo za sestanek.

Moje osnovno opravilo v Državnem zboru je, da 
vas dostojno in pogumno zastopam pri pripravi, 
študiji in sprejemanju dobre zakonodaje. To, da 
ima nek volilni okraj lokalnega poslanca, sploh ni 
samoumevno. Po volitvah v DZ iz leta 2014 je bilo 
kar 21 okrajev brez lokalnega poslanca, brez »do-
mačega« poslanca, ki zares živi v svojem volilnem 
okraju, pa še veliko več. Prednosti za volilni okraj, ki 
izvoli »domačega« poslanca, je veliko. Slednji bo-
lje pozna problematiko in cilje svoje lokalne skup-
nosti, zato lahko predlaga svoji poslanski skupini 
ter preko nje DZ boljše pobude in zakonske rešitve. 
Seveda daje svoje pobude in vprašanja tudi minis-
trom in vsakokratni Vladi. Sam sem »lokal patriot« 
in sem doma v 9. volilnem okraju, kjer sem bil iz-
voljen. Moj naslov je v Žabjaku na Ptuju. Prav tako 
sem tudi odrasel v Mestnem Vrhu pri Ptuju, zato 

naš »pecirk« odlično poznam. Verjamem, da dobro 
zastopam barve prebivalcev Ptujskega polja, Slo-
venskih goric in »Destrničanov«. Da bi se naše Spo-
dnje Podravje lažje in enakomerneje razvijalo, sem 
že do sedaj izkazal veliko mero truda in vztrajnosti. 
V naše okolje sem povabil in na delovne sestanke 
pripeljal ministra Vizjaka in Poklukarja, v Destrniku 
smo se sestali z ministrom za kohezijo, Černačem. 
Ne trdim, da sem sam zaslužen za gradnjo slovens-
kogoriške ceste v Novi vasi ali gradnjo Urgentnega 
centra na Ptuju. Sem pa se trudil v tej smeri ter pou-
darjal pri ministrih in predsedniku Vlade pomen teh 
dveh projektov za življenje in zdravje vseh prebival-
cev Spodnjega Podravja. Skupaj z ostalimi delež-
niki in lokalno skupnostjo nam je uspelo prepričati 
ministre in Vlado, kaj je prioriteta za naše okolje. 
Tako, da – da; te projekte se gradi tudi zaradi moje 
pobude in podpore. Trenutno se izvaja veliko pro-
jektov v naši bližini, npr. kolesarske steze, gradilo in 
obnavljalo se bo celotno regionalno cesto Ptuj–Le-
nart (Senarska). Veliko stvari je še za postoriti, sem 
pa zadovoljen, da imamo v tem mandatu DZ kaj za 
pokazati. Sam sem vedno podpiral dobre rešitve za 
ljudi in okolje, kjer sem doma, in ga imam rad. 

Naj povem, da je bil zame eden večjih uspehov 
sprejem Zakona o dolgotrajni oskrbi, pri sprejema-
nju katerega sem preko Odbora za delo in Odbora 
za zdravstvo tudi sam veliko sodeloval ter bo imel 
odlične dolgoročne učinke na kvaliteto življenja 
naših državljanov v starosti. Vse dobro in ostanite 
pozitivni.

Vaš poslanec, Jožef Lenart
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RAZVOJ PODEŽELJA IN KMETIJSTVA 
PO DOLGIH LETIH NI VEČ SAMO STAVEK NA PAPIRJU!

Spoštovane občanke in občani Občine Destrnik. 
Vedno sem trdil, da ni samo Ljubljana Slovenija. 

Veseli me, da je Vlada Republike Slovenije v zadnjih 
mesecih sprejela številne pomembne odločitve, ki 
bodo pomembno zvišale kakovost življenja na po-
deželju. Kot prvi pomemben korak bi zagotovo iz-
postavil dvig povprečnine za vse slovenske občine. 
Povprečnina se bo iz doslej predvidenih 628,2 EUR v 
letošnjem letu zvišala na 645 EUR. S tem bodo slo-
venske občine dobile pomembna dodatna sredstva 
za izboljšanje kakovosti življenja in hitrejši razvoj 
slovenskega podeželja.

Ste morda vedeli, da v Sloveniji dnevno preneha-
jo delovati tri kmetije? To katastrofalno statistiko, 
ki kaže na zanemarjanje podeželja in kmetijstva, 
bomo – upam, da v kratkem – obrnili na bolje. Me-
nim, da smo za to odgovorni vsi.

Zato sem izredno vesel, da je Vlada RS 
ob koncu lanskega leta slovenskemu 
kmetijstvu zagotovila dodatnih 210 mio 
EUR v obdobju 2023–2027, poleg doda-
tnih 100 mio, ki jih je obljubila lani poleti 
ob sejmu v Gornji Radgoni. Z dodatnimi 
sredstvi se bomo posvetili ključnim po-
trebam znotraj kmetijskega sektorja, ki 
obravnavajo proces prestrukturiranja v 
smislu dobrobiti živali, prilagajanju pod-
nebnim spremembam, modernizaciji 
kmetijskega in živilskopredelovalnega 
sektorja idr. Morda bo kdo rekel, da je to 
miloščina, ali pa le obliž na rane, ki so 
bile povzročene zaradi večletnega neko-
rektnega odnosa, izkoriščevalskih verig 
in odnosa trgovcev. Zato pa bomo še 

naprej potrebovali aktivne kmečke organizacije in 
zveze ter enoten nastop vseh kmetov, pa naj gre za 
ravninske, hribovske, ekološke ali konvencionalne 
kmete. Brez razlik bo potrebno stopiti skupaj in se 
povezati. Verjemite, vaš cilj je bil, da Ministrstvo za 
kmetijstvo in Vlada RS po letih zapostavljanja pre-
poznata pomen kmetijstva, samooskrbe, lokalne 
pridelave, mladih kmetov in povečanja konkurenč-
nosti kmetijstva ter iti skupaj z njima naprej.

Vedno lahko računate na našo podporo.

Andrej Čuš, državni sekretar na Ministrstvu za 
gospodarski razvoj in tehnologijo ter predsednik 

Zelenih Slovenije, članov gibanja Povežimo Slovenijo

OBČAN FEBRUAR 2022

7



EKIPA NSi JE DOKAZ, DA SE Z VZTRAJNIM IN 
PREDANIM DELOM LAHKO DOSEŽE ODMEVNE REZULTATE

Ministrska ekipa NSi ima kaj pokazati. 

Minister Janez Cigler Kralj že od začetka mandata 
v ospredje postavlja tri prioritete: celostno skrb za 
starejše, odziven trg dela in družine. Obiskal je več 
kot 40 domov za starejše in podpisal 10 pisem o 
nameri za gradnjo ali obnovo namestitev starejših, 
med katere spada tudi Občina DESTRNIK. Z eki-
po je pripravil ukrepe, s katerimi so uspeli ohraniti 
300.000 delovnih mest.

Minister Jernej Vrtovec si prizadeva za dobro razvito 
prometno infrastrukturo in pripravo Slovenije na ze-
leni  prehod, s katerim bi si zagotovili večjo energet-
sko neodvisnost in podnebno nevtralnost. Gradi se 
praktično po vsej Sloveniji. Pospešeno se obnavlja 
številne ceste in železnice ter ureja nove kolesarske 
steze. Tudi v naši Občini DESTRNIK.

Pod vodstvom ministra Mateja Tonina so se krepko 
izboljšali kadrovski trendi v Slovenski vojski, poskr-
bljeno je tudi za ustrezno opremo in investicije. Več 
je sredstev za gasilsko in zaščitno opremo, urejajo 
se tudi gasilska zavarovanja. V načrtu je nacionalni 
center civilne zaščite, za enega od treh podcentrov 
pa si prizadeva tudi naša regija.

Minister Mark Boris Andrijanič z ekipo uresničuje 40 
ukrepov, s katerimi želimo Slovenijo popeljati med 
pet digitalno najbolj naprednih držav v EU. Gre za 
največji program digitalnih kompetenc v naši zgo-
dovini, ki bo omogočal dostop do moderne računal-
niške opreme in tečajev digitalnih veščin.

Pred kratkim se je ministrski ekipi NSi pridružil tudi 
minister za kmetijstvo, Jože Podgoršek, ki že dlje 
časa odlično sodeluje s Kmečko zvezo NSi. Veseli 
smo, da lahko skupaj skrbimo tudi za bolj perspek-
tivno prihodnost slovenskega kmeta.

Vodila ekipe NSi, ki je med seboj povezana, so 
dostojanstvo človeka, varnost, svoboda in močno 
gospodarstvo. V tem se odraža naše delo in vse to 
je potrebno, da lahko v Sloveniji živimo zadovoljno 
in v spoštovanju drug do drugega. Tako bo NSi de-
lovala tudi v prihodnje.

Politični svet je že globoko v volilni kampanji. Med-
tem ko se po stari navadi pojavljajo »novi« obrazi, 
pa v Novi Sloveniji krščanski demokrati stavimo na 
stabilnost, tradicijo, preverjene rešitve, sposobne 
kadre in opravljeno delo.

Predstavljamo vam našo kandidatko VOLILNEGA 
OKRAJA 9 za volitve v DZ Republike Slovenije, ki 
bodo potekale 24. 4. 2022.

Sem Špela Hojnik, 
kandidatka za voli-
tve v Državni zbor 
Republike Slovenije 
in kandidiram na li-
sti Nove Slovenije. Z 
morebitno izvolitvijo 
pa bom predstavlja-
la tudi vas in vašo 
občino – Občino 
Destrnik. Aktualno 
že dlje časa traja-
joče epidemiološko 
stanje nama je s 
partnerjem prepre-
čila poroko, hvala 
bogu pa sva v letu 2021 postala presrečna starša 
najinemu fantku Leonardu, ki je postal najdrago-
cenejša in najlepša popotnica za najino življenje. 
Moja odločitev za kandidaturo med drugim temelji 
na spoštljivem spominu na dr. Andreja Bajuka, ki ga 
je moj oče službeno varoval v času, ko je bil predse-
dnik Vlade. Zelo me žalostita odnos in način delova-
nja naših politikov, saj so polni leporečja in praznih 
obljub ter nemalokrat pozabljajo tudi na spošto-
vanje osnovnih človeških vrednot. Glede na mojo 
izobrazbo oz. poklic ter službo, ki jo opravljam, bo 
to tudi primerno področje mojega delovanja. Sem 
dvakratna magistrica, magistrica socialne geronto-
logije in socialnega dela.

 Vsekakor sta mi prioriteta družina, ki je steber naše 
družbe, in otroci, ki našemu življenju dajejo smisel. 
Prav tako so pomemben del nas naši starejši, ki so 
najbolj modri in najizkušenejši člani naše družbe, 
hkrati pa tudi najranljivejša skupina. Nemalokrat 
se znajdejo v revščini in pomanjkanju ter se pozab-
ljeni od vseh prebijajo iz dneva v dan. Smo njihovi 
dolžniki, zato si zaslužijo dostojanstveno staranje in 
brezskrbno starost. 

Odnos do starejših je ogledalo družbe, ki pa ga ni-
kakor ne smemo zanemariti. Politiki se morajo zave-
dati, da si Slovenci ne želimo veliko, le priložnosti za 
delo, zaslužek za dostojno življenje ter eksistenčno 
varnost zase in svojo družino. Z vsem spoštovanjem 
in hvaležnostjo računam na vašo podporo in glas, 
cenjeni občani Občine Destrnik. Špela Hojnik, kan-
didatka za DZ Republike Slovenije

Predsednik OO NSi Destrnik
Uroš Štumberger
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STATI INU OBSTATI

KULTURA

Besede Primoža Trubarja (1508–1586), zapisane 
v Katekizmu (1550), so brezčasni klic k pokončni, 
etični in vztrajni drži posameznika ter družbe. Mo-
nografija Stati inu obstati predstavlja prvih 50 slo-
venskih knjig, nastalih med letoma 1550 in 1603. 
Gre za katekizme, abecednike, prevode svetopi-
semskih besedil, pridige in postile ter pesmarice. 
Predstavljene so knjige, ki so utemeljile slovenski 
jezik, slovensko književnost, to so knjige, s katerimi 
se Slovenci identificiramo in postavljamo ob bok 
drugim evropskim narodom.

Avtor tega preglednega dela je dr. Kozma Ahačič, je-
zikoslovec in literarni zgodovinar. Dr. Ahačič je zbral 
vse dotedanje podatke o knjigah slovenskih prote-
stantskih piscev 16. stoletja in jih dopolnil z novi-
mi ugotovitvami in spoznanji, do katerih je prišel na 
osnovi študije virov. Podal je celovit vpogled v doga-
janje tistega časa, prav tako se je posvetil življenje-
pisu avtorjev. Uspelo mu je odkriti veliko zanimivo-
sti, še več, ob pregledu digitaliziranih izvirnikov po 
različnih evropskih knjižnicah in arhivih je naletel na 
20 novoevidentiranih izvodov slovenskih knjig. 

Naj navedem nekaj zanimivosti. Dr. Ahačič je našel 
še dva izvoda evangelija sv. Matevža Primoža Tru-
barja iz leta 1555. To je prva svetopisemska knjiga, 
prevedena v slovenščino, in tretja slovenska knjiga. 
Skupaj imamo tako ohranjenih pet izvodov. Ste ve-
deli, da je Trubarjev Katekizem iz leta 1550 ohranjen 
v samo enem izvodu, iz leta 1555 pa v dveh? Avtor je 
odkril tudi knjigo Jesus Sirah iz leta 1575, ki jo je pre-
vedel Jurij Dalmatin. Knjiga je bila v prvih krščanskih 
skupnostih zelo priljubljena, sestavljajo jo modri iz-
reki, nasveti in navodila, hvalospevi in molitve, in je 
prvo delo, natisnjeno v Ljubljani in na Slovenskem. 
Leta 1575 jo je natisnil Janž Mandelc, prvi tiskar v 
Ljubljani in na naših tleh. Slednji je bil še eden izmed 
naprednih mož 16. stoletja, saj je tudi sam spodbu-
jal pisanje določenih knjig v slovenščini, hkrati pa je 
bil dober tiskar.   

Vsaka predstavljena knjiga je novo poglavje v mo-
nografiji. Podana je kratka vsebina knjige, podatek 
o tem, v koliko izvodih je izšla, kakšen je bil njen for-
mat in obseg, v katerih knjižnicah je hranjena. Avtor 
je povzel okoliščine nastajanja posamezne knjige, 
kako so izhajale, s kakšnimi težavami so se spo-
padali avtorji, kako so zbirali denar za izdajo. Pred-
stavljenih je 19 ustvarjalcev, kot so: Primož Trubar, 
Sebastijan Krelj (1538–1567), Jurij Dalmatin (ok. 
1547–1589), Adam Bohorič (1524–1601/1662) in 
Hieronim Megiser (1554/1555–1619).

Dragoceno monografijo je izdala Cankarjeva založ-
ba in je izšla v samo 300 izvodih. Urednik je bil dr. 
Aljoša Harlamov, ki pravi, da gre za delo, ki dokazuje, 
da je bila slovenščina, v kateri so pisali protestantski 
pisci 16. stoletja, kompleksen in estetsko dodelan 
jezik. Monografija vsebuje več 400 fotografij, kate-
rih avtorja sta Tomo Jeseničnik in Klemen Kunaver. 
Velikost knjige je 31 x 40 cm, je ročno vezana v usnje 
in ima zlato obrezo.

Nanizanih je zgolj nekaj drobcev, vas, spoštovane 
bralke in bralci, pa vabimo, da jo vzamete v roke 
in se prepričate o izjemnem delu slovenskih pro-
testantov. Monografijo hranimo v Domoznanskem 
oddelku Knjižnice Ivana Potrča.

Pripravila: Darja Plajnšek, 
Knjižnica Ivana Potrča Ptuj

V monografiji je na poljuden, vendar še vedno znanstven način 
predstavljeno vse, kar je odkritega o prvih slovenskih knjigah, 
nastalih v 16. stoletju. Knjigo je možno videti v Domoznanskem 
oddelku. (Foto: A. Zavrnik)

Fibliofilska izdaja je izšla v nakladi 300 izvodov, je ročno vezana v 
usnje in ima zlato obrezo. (Foto: A. Zavrnik)
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MINUTA ZA KULTURO

NAJ SE SLIŠIJO GLASNI ZVONCI 
IN MOČNI POKI

O, Vrba

O Vrba! srečna, draga vas domača,
kjer hiša mojega stoji očeta;
de b' uka žeja me iz tvojga svéta
speljala ne bila, goljfiva kača!

Ne vedel bi, kako se v strup prebrača
vse, kar srce si sladkega obeta;
mi ne bila bi vera v sebe vzeta,
ne bil viharjov nótranjih b' igrača!

Zvestó srce in delavno ročico
za doto, ki je nima miljonarka,
bi bil dobil z izvoljeno devico;

mi mirno plavala bi moja barka,
pred ognjam dom, pred točo mi pšenico
bi bližnji sosed vároval – svet' Marka.

France PrešerenIzbor: Kulturno društvo Destrnik

Kulturno društvo Destrnik je v ponedeljek pred 
kulturnim praznikom pripravilo razstavo etnograf-
skih pustnih likov, prav tako pa tudi krajšo spletno 
proslavo z recitacijami Prešernovih pesmi.

Ker smo že veselo zakorakali v pustni čas, kuren-
tovanje pa bo letos ponovno potekalo v okrnjeni 
obliki, so se člani društva odločili, da v predpro-
storu trgovine v občinski stavbi pripravijo razstavo 
etnografskih pustnih likov. K sodelovanju so povabili 
Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož in skupaj z Andrejem 
Brencetom poskrbeli za ohranjanje kulturne dediš-
čine naših krajev. 

»Pustni čas je poseben, poln veselja in rajanja. Zani-
ma me že od malih nog, prav tako pa tudi ohranjanje 
običajev in likov, ki so nekaj posebnega. Veseli me, da 
se med nami mladimi te šege in navade prenašajo 
naprej, da jih z veseljem ohranjamo, smo nanje po-
nosni in tako poskrbimo, da ne bodo pozabljene,« je o 
postavitvi razstave zapisal Žan Lorenčič. Na razsta-
vi so predstavljeni kurent, rusa, picek, vila in pokač, 
vse skupaj pa je povezano s pisanimi trakovi iz krep 
papirja. Večino oblačil so uporabili kar iz domače 
zbirke noš, nekoliko več dela pa je bilo potrebnega 
za izdelavo stojal in ruse. 

Pred Prešernovim dnevom je bila na fontano na-
meščena tudi spominska plošča, izdelana v lan-
skem letu ob 30. obletnici samostojne države.  

»S tem dejanjem smo zaključili obeleževanje do-
godkov ob osamosvojitvi,« so kulturniki zapisali na 

Vse foto: Simon Fridl
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spletu. Na spletu pa so izvedli tudi krajšo prosla-
vo na predvečer kulturnega praznika, na kateri so 
mlajši člani društva recitirali znana in manj znana 

Prešernova dela ter skupaj zaključili s celotno Zdra-
vljico. 

Pripravil: Simon Fridl 

ZGODBE LJUDI

Slovenija kvačka je 
vseslovenski projekt, 
ki se je minulo jesen 
pričel na pobudo Ja-
dranke Smiljić iz Slo-
venj Gradca. S prejo 
in kvačko je povezal 
211 kvačkaric in ene-
ga kvačkarja, med 
njimi je bila tudi De-
strničanka Karmen 
Požar.

Slovenske kvačkarice in kvačkar so si zadali cilj 
skvačkati grbe vseh slovenskih občin in se tako vpi-
sati v Guinnesovo knjigo rekordov, kar so na koncu 
dosegli s skupno krepko preko tisoč najrazličnejšimi 
kvačkanimi izdelki, ki so tehtali več kot pol tone, va-
nje pa je bilo vloženih dobrih 21 tisoč ur njihovega 
dela. 

Projektu, ki je potekal pod častnim pokroviteljstvom 
predsednika Republike Slovenije, Boruta Pahorja, 
se je pridružila tudi Karmen Požar, ki se kvačkanju 
aktivno posveča zadnjih osem let: »Zelo rada kvač-
kam in ideja me je takoj pritegnila, zato sem se po 

S PREJO IN KVAČKO  POVEZALI SLOVENIJO

uvodnih navodilih in načrtu 
dela s strani gospe Jadranke 
takoj lotila dela. Grb Občine 
Destrnik je precej barvit in je 
zahteval veliko natančnos-
ti, sploh pa je šlo za posebno 
kvačkanje v C2C-tehniki, kjer 
se kvačka poševno. V izdela-
vo sem vložila 140 ur dela,« 
ponosno razlaga Požarjeva, ki sicer najraje izdelu-
je obleke. »Vsaka obleka, ki jo skvačkam, je unika-
tna in narejena za dotično osebo, tako vsak izdelek 
predstavlja svojo zgodbo in ima svoj pomen. Najraje 
kvačkam zvečer, ob televiziji,« pojasni. Sicer pa velja, 
da ima kvačkanje tudi terapevtski učinek, saj pred-
stavlja obliko sproščanja in pomirjanja. 

Ustvarjalki iskreno čestitamo za opravljeno delo in ji 
želimo obilo užitkov ob kvačkanju tudi v prihodnje. 

Pripravila: 
Špela Pokeržnik
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IZDELAL PRVO ŽIVALSKO PROTEZO 
V SLOVENIJI 

Aljaž Muršec je mladi študent na Zdravstveni fakul-
teti Univerze v Ljubljani, ki prihaja z Ločkega Vrha. 
Leta 2020 je diplomiral na programu Ortotika in 
protetika, kjer je izdelal tudi prvo živalsko protezo 
na Slovenskem za psičko Ajko. Zanj lahko rečemo, 
da njegova ljubezen do živali ne pozna meja.

Ali bi na začetku lahko pojasnili, kaj pravzaprav sta 
ortotika in protetika?

Ortotika je medicinska veda, ki se osredotoča na 
oblikovanje in uporabo t. i. ortoz oz. ortopedskih 
naprav. Gre za pomagala z zunanjo uporabo, ki se 
uporabljajo za vplivanje na strukturne in funkcio-
nalne značilnosti živčno-mišičnega in skeletnega 
sistema ter odpravljanje morebitnih nepravilnosti. 
Protetika pa je veja medicine, ki se ukvarja z na-
domeščanjem delov telesa in njihovo izdelavo iz 
ustreznih snovi. 

Od kod izvira vaša ljubezen do živali? Vas je vodila 
tudi do ideje o pomoči in razvijanju proteze za psa 
v Sloveniji? 

Ljubezen do živali gojim že od otroštva, zato sem se 
tudi odločil za srednjo veterinarsko šolo v Mariboru, 
ki sem jo tudi končal. Tako sem združil obe smeri 
in začel z izdelovanjem pripomočkov za hojo živali, 
ki tako pomoč potrebujejo. Sicer si želim pomagati 
vsem vrstam živali, ne samo psom, in že sem dobil 
povpraševanje za mačke in tudi divje živali. 

Kdaj vas je pričelo to področje aktivno zanimati? Ali 
ste bili v Slovenij prvi, ki ste se lotili raziskovanja in 
izdelave proteze za psa v takšnem obsegu?

Že v začetku študija sem se zanimal za ortotiko in 
protetiko za živali, saj smo to področje v času študija 
zelo malo omenjali. Tako sem začel z raziskovanjem 
le-tega v času približevanja diplome. V diplomskem 
delu »Pogostost amputacij in protetične oskrbe pri 

psih ter potreba po specialistih protetike za živali« 
sem raziskal pogostost protetike za živali v šestih 
državah Evrope. Sodeloval sem tudi z Veterinarsko 
fakulteto, kjer so obravnavali primer psičke Ajke, ki 
je v nesreči z vlakom izgubila del zadnje okončine. 
Odločili smo se, da poskusimo s pripomočkom za 
hojo Ajki povrniti štirinožno gibanje. Tako je nastala 
prva živalska proteza v Sloveniji.

Kako to, da sta se ideja in končni izdelek pojavila 
prvič prav v Sloveniji? Kako ste dobili zamisel za iz-
delavo take vrste proteze? Koliko ste jih v tem času 
že izdelali in uspešno preizkusili? Na katero ste naj-
bolj ponosni?

Orotika in protetika je zahtevno področje zdravstva 
in rehabilitacije, saj je potrebno veliko vaje, ročnih 
spretnosti, časa in potrpežljivosti, da postane člo-
vek strokovnjak na tem področju. Zato je le peščica 
oseb v Sloveniji, ki so strokovnjaki na tem področju. 
Izdelovanje pripomočkov za živali pa je spet specifi-
ka v ortotiki in protetiki. Živali ne znajo povedati, ali 
jih proteza/ortoza kje tišči in žuli, kot lahko človek, 
zato se proces izdelave odličnega pripomočka po-
daljša. Na žalost se do sedaj na fakulteti študentje 
nismo učili o izdelavi ortoz in protez za živali, zato se 
le redki lotijo tega področja. Prav tako je potrebno 
vložiti veliko časa in truda v izdelovanje teh pripo-
močkov ter se soočiti tudi z negativnimi rezultati, ki 
jih je potrebno sprejeti in izboljšati.

Trenutno smo za pse izdelali dve protezi in eno orto-
zo (opornico). Ker se je pojavilo veliko povpraševa-
nje na tem področju, bomo v prihajajočih mesecih 
izdelali pripomočke za hojo še šestim živalim. Po-
nosni smo prav na vsako protezo in ortozo, ki živa-
lim povrne normalno hojo.

Na kaj je pri izdelovanju potrebno biti še posebej 
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ZALJUBLJENA V ATLETIKO
POGOVOR S TIO KELC

pozoren, da se na končni iz-
delek psi tem bolje odzove-
jo?

Kot že povedano, je potrebno 
nameniti veliko pozornosti 
opazovanju živali in v pro-
ces vključiti lastnike, ki žival 
najboljše poznajo. Živali so 
bitja, ki se hitro privadijo na 
spremembe, tako tudi v tem 
primeru. Psi se na proteze 
in ortoze prilagodijo v nekaj 
dnevih. Končen rezultat pa je 

idej? Kaj bi svetovali mladim, ki se bodo v kratkem 
odločali za nadaljnje smeri šolanja? 

V Sloveniji imamo pester nabor fakultet in študij-
skih smeri, zato verjamem, da se za vsakogar najde 
kakšno področje. Fakultete ponujajo različne pro-
jekte, v katerih spodbujajo študente v inovacije. Po-
membno je, da se mladi odločimo za področja, ki 
nas zanimajo in jih lahko nadgradimo. Menim, da je 
napačno zasnovan cilj, če najprej pomislimo na de-
nar in nato na osebno zadovoljstvo. Najlepše je, če 
lahko hobi spremenimo v dobiček, saj nam potem 
nobeno delo ni odveč. Prav tako ne smemo odne-
hati pri negativnih rezultatih, potrebno jih je nadgra-
diti. Iz osebne izkušnje lahko povem, da sem se sre-
čeval z ovirami več kot leto dni in pomislil tudi na to, 
da odneham. Volja, ki je zelo pomemben faktor pri 
inovativnosti, pa me je gnala naprej. 

Pripravil: Simon Fridl 
Fotografije: Aljaž Muršec

opazen čez kakšen mesec.

Kakšne načrte pripravljate za prihodnost? Ali sta 
zanimanje in potreba po ortozah in protezah v Slo-
veniji ter morda celo v tujini velika? 

Trenutno imamo na seznamu že šest novih živali in 
tega se zelo veselimo. Upamo, da bo tako še naprej, 
saj je glavni cilj pomagati čim večjemu številu živali. 
Iz tujine še nismo dobili povpraševanja, vendar smo 
pripravljeni na še več izzivov. 

Kakšno je vaše motivacijsko vodilo?

Moja motivacija je bila delo, ki se ga veselim, prido-
bivanje znanja, ki ga sam odkriješ. Prav tako pa sem 
dobil še večji zagon s številnimi pozitivnimi komen-
tarji, medijsko podporo ter seveda podporo prijate-
ljev in družine.  

Sami ste že nekaj časa vpeti in še vedno obiskuje-
te fakulteto. Ali se vam zdi, da slovensko študijsko 
okolje mladim omogoča razvoj novih, inovativnih 

Ko se je Tanja Hauptman na oblačen februarski četrtek odpravljala v Loč-
ki Vrh z namenom, da poklepeta s skoraj 14-letno Tio Kelc, je pričakova-
la, da bo to rutinski pogovor, ki bo trajal največ pol ure, saj si je stereoti-
pno predstavljala, da bo punco v najstniških letih s suhoparnimi vprašanji 
dolgočasila. Izkazalo se je, da se je zelo motila, saj je njun pogovor trajal 
dobre tri ure. 

Tia Kelc je vse, samo dolgočasna najstnica ne. Je odlična učenka, ki se 
udeležuje in sodeluje tako na športnih kot tudi kulturnih prireditvah, kjer 
zastopa Osnovno šolo Destrnik. Ob vseh šolskih dejavnostih je tudi ak-
tivna športnica Atletskega kluba Ptuj, kjer ima status športnika in dosega 
odlične rezultate. 

Njeni vidni rezultati so se začeli v letih 2019 in 2020, ko je dosegla prvo 
mesto in naslov državne prvakinje v suvanju krogle v skupini U12. Leta 
2021 je svojo uspešnost potrdila z drugim mestom na državnem prven-
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stvu, ko je postala podprvakinja v metu kladiva, nato pa je še 
isto leto dosegla drugo mesto v suvanju krogle in tretjo mesto 
na državnem prvenstvu v metu diska v skupini U14. Letos v 
januarju je svojim uspehom dodala še prvo mesto in naslov 
državne prvakinje v suvanju krogle v skupini deklice U16.

»Ko sem še obiskovala osnovno šolo na Ptuju, sem najprej treni-
rala gimnastiko in tri leta solo petje. Nato je sledil premor, saj so 
mi te obšolske dejavnosti sicer bile všeč, niso pa me čisto prev-
zele. Moja atletska pot se je začela na pobudo sestrične, ki se je 
želela preizkusiti v tem športu. Sprva mi treningi niso bili najbolj 
všeč, vendar sem vztrajala, saj me je motiviralo tudi dejstvo, da 
imajo atletinje dobro postavo,« pripoveduje Tia in doda, da se 
je sčasoma v atletiko zaljubila. Predstavlja ji drugo družino, z 
veseljem hodi na treninge, ker čuti do ostalih atletov pripa-
dnost in jo druženja z njimi veselijo. V pogovor se je vključila 
tudi njena mama, ki je poudarila, da ima njena hči prav zaradi 
športa red in disciplino, ki sta vezana na redne treninge, učenje 
in pospravljeno sobo. 

Posebne vzornice mlada Tia nima, je pa njen največji vzornik 
in motivator njen trener Gorazd Rajher. Izpostavila je še nekaj 
drugih imen atletskega kluba Ptuj, s katerimi sodeluje. V klubu 
ima tudi dve dobri prijateljici, ki trenirata skok v daljavo in tek 
čez ovire. 

Ob vprašanju, koliko časa na teden posveti tre-
ningom, je kot iz topa izstrelila svoj tedenski ur-
nik: »Treniram šestkrat na teden po uro in pol na 
dan. Vmes pa najdem tudi čas za učenje. Za ob-
šolske dejavnosti in šport se zmeraj najde čas, le 
dobro se je treba organizirati in izgovori pri meni 
ne pridejo v poštev.« 

Tia atletiko kot športno disciplino svetuje tudi 
mlajšim, saj se atlete najprej usmeri na šprinte 
in teke, nato pa postopoma na določeno disci-
plino, v kateri vidijo potencial pri posamezniku. 
»Zraven atletike me zanimata tudi ragbi in odboj-
ka, vendar zaenkrat o menjavi športa ne razmiš-
ljam,« še doda z nasmehom.

 Tia Kelc je simpatična, zgovorna, energična, 
neverjetno zrela in ambiciozna najstnica, ki je 
– zraven strasti do čokolade in ovsenih kosmi-
čev – trdno odločena, da bo tudi njena strast do 
atletike z leti samo še rasla in bo še naprej žela 
uspehe. Njen cilj je uvrstiti se v slovensko repre-
zentanco, kasneje pa – kot vsakemu športniku 
– udeležba na olimpijskih igrah. 

Prepričani smo, da bomo skozi leta deležni še 
veliko njenih uspehov in ji v imenu Občana želi-
mo ogromno športne sreče. 

Pripravila: Tanja Hauptman
Foto: Arhiv Tie Kelc
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ZLATOPOROČENCA LACKO

Zlatoporočenca Franc in Viktorija Lacko iz Drstelje 
sta že pet desetletij združena v zakonu ter stopa-
ta po skupni poti sreče in veselja, pa tudi ovir, ki jih 
postavlja življenje. Minulo jesen sta v najožjem kro-
gu svoje družine obnovila zaobljubo poroke.

Zgodba skupnega življenja zlatoporočencev Lacko 
traja že 52 let. »Usodna« je bila pustna veselica na 
Grajeni, kjer sta se spoznala, prvič zaplesala in pri-
čela načrtovati skupno prihodnost. V zakonu so se 
jima rodile tri hčere, danes pa sta tudi ponosna de-
dek in babica dvema vnukinjama in enemu vnuku. 

Franc Lacko je svojo upokojitev dočakal v Agisu, 
žena Viktorija, ki se je predčasno upokojila, pa je bila 
zaposlena v SB Ptuj. Upokojitev pri zakoncih Lacko 
ni pomenila zasluženega počitka. Družina se je sicer 
preživljala z manjšo kmetijo, ki pa je bila vseeno pre-
malo za preživljanje otrok, zato sta se pred 25 leti 
odločila, da odpreta gostinski lokal Okrepčevalnico 
Lacko, ki je dolga leta nudila zaposlitev tudi obema 
hčerama. Takrat so na kmetiji tudi povečali in dosa-
dili vinograd. 

Cerkveni obred zlate poroke v cerkvi Sv. Urbana v 
Destrniku, ki ga je vodil župnik, g. Jože Škofič, je bil 
še toliko bolj poseben, saj je potekal natanko 50 let 
po poročnem dnevu, ki je bil 9. oktobra 1971 točno 
v tej cerkvi. Ponovno civilno zaobljubo sta nato po-

dala pred matičarjem Francem Pukšičem, županom 
Občine Destrnik. Kot priči sta ob njima ponosno 
stali vnukinji Larisa Lara in Melisa, vnuk Tilen pa je 
poskrbel za poročno vino »Janževec«. 

Zakonca sta ponosna na prehojeno pot, ki ni bila 
vedno lahka in lepa. Delo na kmetiji in v vinogra-
du je zahtevalo veliko fizičnega dela, garanja in 
odrekanja. Z veliko mero ljubezni, spoštovanja ter 
podpore drug drugemu sta uspela in predstavljata 
dober zgled tako svojim potomcem kot družbi na-
sploh. Danes si želita predvsem lastnega zdravja in 
zdravja njunih najbližjih ter veliko skupaj preživetih 
trenutkov. 

»Veseliva se vsakega dne, ki ga lahko skupaj preživiva 
v vinogradu, saj ga v največji meri obdelujeva sama. 
Ceniva skupne trenutke in vsak dan, ko se zjutraj zbu-
diva in nama zdravje dopušča, da lahko uživava v do-
mačem vinogradu ter nazdraviva z domačim vinom,« 
povesta zlatoporočenca in dodata, da jima vinog-
rad in gostinski lokal veliko pomenita ter si želita, 
da bi se ta tradicija v družini ohranila. Njuna velika 
ljubezen v življenju so bile tudi živali in skrb zanje; 
čeravno hleva danes nimata več, jima dneve pope-
stri navihana psička Luna. 

Uredila: Špela Pokeržnik
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Pa so jo dočakali! Zimsko šolo v naravi namreč, 
kamor so se odpravili šestošolci OŠ Destrnik-Trno-
vska vas. Pot jih je vodila na Koroško, na enega 
najlepših slovenskih smučišč – Kope.  

Gorsko turistični center Kope nudi odlične pogoje 
za izvedbo zimske šole v naravi. Smučarji so se nas-
tanili v Lukovem domu, kjer so naši osnovnošolci 
že dolgoletni in zelo zadovoljni gostje, saj je osebje 
prijazno, sobe lepe, hrana pa okusna. Dom je od 
smučišča oddaljen le slabih 200 m, za kar so bili po 
napornem smučanju neizmerno hvaležni.

Vremensko dogajanje je bilo zelo pestro. Zbudili so 
se v zasnežena jutra, čez dve uri pa jih je že grelo 
sonce. Na sprehodu jih je pozdravila večerna megla, 
navdušeni pa so bili tudi nad nočno smuko pod jas-
nim zvezdnatim nebom, ki je bila kljub nizkim tem-
peraturam čudovita. 

Po smuki so sledile učne ure, nato pa druženje ob 
spoznavnih in družabnih igrah ter različni projekti, 
kot je Luka TV, pri katerem so vsi učenci povzemali 
aktualne dogodke tega tedna.

Policist iz Policijske postaje Slovenj Gradec jim 
je predstavil še delo gorskih reševalcev in pravila 
varnega vedenja na smučišču. Razburljiv je bil tudi 
zadnji dan, ko so tekmovali v veleslalomu. Žrebali 
so štartne številke in se nato podali v zavoje med 
stebričke. Najboljši so prejeli priznanja za izjemno 
smučanje. To pa niso bila edina priznanja, kajti na-
grajeni so bili tudi tisti, ki so imeli ves čas šole v na-
ravi najlepše pospravljeno sobo. 

Učenci so se srečno vrnili domov, bogatejši za nove 
izkušnje in lepe spomine. 

Uredila: Špela Pokeržnik

BILI SO NA KOPAH

ŠOLA IN VRTECOBČAN FEBRUAR 2022

16



VNETJE MEHURJA

Namen Občinske organizacije Rdečega križa Destrnik je tudi ozaveščanje 
o raznolikih temah s področja zdravja. »Živimo v času, ko se virus nikakor 
noče umakniti in nam ne pusti, da se družimo, kot smo bili navajeni, zato smo 
skupaj z Bojanom Potrčem, mag. farmacije, pripravili nekaj nasvetov v pri-
meru vnetja mehurja,« je povedala predsednica OORK Majda Petrič ter pri 
tem opomnila na odgovornost in strpnost do sočloveka v teh težkih časih.

ZDRAVJE

NASVETI BOJANA POTRČA, mag. farmacije
Vnetje mehurja (pogovorno znano kot prehlajen mehur) je bakterijska 
okužba spodnjega dela sečil in eno najpogostejših bolezenskih stanj 
predvsem pri ženskah. Znaki okužbe spodnjega dela sečil so med dru-
gim boleče in pogosto uriniranje. Pri vnetju zgornjih sečil (vnetje ledvic) 
se običajno pojavi še povišana telesna temperatura in bolečine v ledve-
nem delu hrbta. Splošno lahko okužba doleti katerikoli del sečil (ledvice, 
sečevoda, mehur, sečnica).

Kakšni so znaki vnetja mehurja?
Pri hitrem prepoznavanju vnetja mehurja lahko s 
hitrim ukrepanjem preprečimo hujše zaplete, pred-
vsem širitev okužbe na višje predele sečil (sečevoda 
in ledvice). Znaki so predvsem močna in pogosta 
nuja po uriniranju, pekoč in boleč občutek pri urini-
ranju, pogosto uriniranje (pri čemer je količina urina 
vedno manjša), moten urin, v katerem se lahko po-
javijo tudi sledovi krvi (rdečkasta, rahla roza barva v 
urinu), urin z močno neprijetnim vonjem in bolečine v 
medenici. Če se vnetje razširi na ledvice, moramo biti 
pozorni na znake ledvičnega vnetja – bolečine v led-
venem delu hrbta, vročina, slabost in bruhanje – ter 
v primeru teh simptomov poiskati pomoč zdravnika.

Kaj povzroča okužbe sečil?
Običajno vnetje mehurja povzročijo bakterije, redko 
pa tudi glivice, ki v mehur zaidejo vzdolž sečnice. Za 
vnetjem pogosteje zbolijo ženske in deklice, saj je seč-
nica pri njih krajša, anatomska zgradba intimnih pre-
delov pa zelo olajša vstop patogenih mikroorganiz-
mov v mehur. Pri nežnejšem spolu je vstop v sečnico 
v neposredni bližini zadnjika. Bakterije običajno v me-
hurju nimajo kaj početi, medtem ko je črevesje z njimi 
gosto poseljeno. Nadležni povzročitelji bolezni pravi-
loma niso vsiljivci, temveč v mehur zaidejo iz črevesja.
V našem črevesju domuje približno 400 različnih 
sevov bakterij. Skupnost tega bilijona mikroorganiz-
mov imenujemo črevesna flora. V črevesju tvorijo 
ekosistem, ki ima pomembno vlogo. Črevesna flora 
je del našega imunskega sistema in krepi odpornost 
organizma. Drobcena bitja nam pomagajo, da op-
timalno uporabimo zaužita živila in za nas tvorijo 
vitamine. Zdrava sestava bakterij v črevesju je tudi 
najboljša preventiva za vnetje mehurja.
Vnetje mehurja v večini povzroča Escherichia coli. 
Gre za bakterijo, ki jo poenostavljeno imenuje-

mo kolibakterija in se v našem črevesju počuti kot 
doma. Všeč ji je toplo in vlažno okolje ter hranila, s 
katerimi si bogato postreže. Imamo jih vsi sesalci, ki 
z njimi živimo v simbiozi, kar pomeni, da imamo od 
skupnega življenja oboji korist. Kolibakterije ustvar-
jajo denimo vitamin K, ki je potreben za strjevanje 
krvi in tvorbo kosti. Gre torej za zelo koristno bakte-
rijo, pravega prijatelja, vse dokler se prekomerno ne 
razmnoži in zapusti črevesje.

Kako preprečimo vnetje mehurja?

Za dobro zdravje sečil je največjega pomena pitje 
dovolj tekočine (2–3 litre dnevno). Izogibamo se 
alkoholu, kavi, sladkim pijačam in napitkom iz ci-
trusov, ki še dodatno dražijo mehur. Redno prazni-
mo mehur in ne zadržujemo urina. Po opravljanju 
potrebe pazimo na higieno, torej vedno brišemo od 
spredaj nazaj in nikoli v obratni smeri.

Kako zdravimo vnetje mehurja?

Za blažje simptome pijemo čaj iz brusnic ali vedno-
zelenega gornika (urološki čaj, čaj za sečila …). Tega 
moramo vedno pripraviti svežega in spiti veliko, do 
2 litra dnevno. V obliki majhnih tablet je na voljo 
tudi zdravilo rastlinskega izvora, ki vsebuje luštrek, 
tavžentrožo in rožmarin. Zmanjša pekoč občutek pri 
uriniranju in ublaži krče v trebuhu. Preprečuje pa tudi 
ponovitev vnetja, saj zavira razmnoževanje bakterij 
ter hitro in učinkovito odstrani bakterije iz sečil. Pri-
pravek v obliki prahu za izdelavo tekočine za pitje 
vsebuje manozo – enostavni sladkor, ki ga bakteri-
je uporabljajo kot hrano. V mehurju se vežejo nanj, 
nato pa jih enostavno odplaknemo stran z urinom. 

Vnetje mehurja lahko sami zdravimo do 3 dni. Če se 
pojavi vročina, ali simptomi po 3 dneh ne minejo, 
moramo poiskati pomoč zdravnika.
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ŠPORT

TENIS KLUB DESTRNIK OBSTAJA ŽE 30 LET

V Tenis klubu Destrnik se z novim letom pričenja 
tudi nova teniška sezona, ki bo nekaj posebnega, 
saj klub v letu 2022 praznuje 30 let delovanja. 

»V Destrniku je tenis igrišče že 30 let. Takoj po vojni 
smo ga uredili z namenom rekreiranja, druženja in 
športnega udejstvovanja,« pove Milan Šteger, pred-
sednik TK Destrnik, ter doda, da v letošnjem letu na-
črtujejo razne turnirje, srečanja ter tečaje tenisa za 
mladino in odrasle.

Spomnimo. V mesecu oktobru je v organizaciji Tenis 
kluba Destrnik potekalo občinsko prvenstvo v tenisu 
za moške dvojice in posamezno. Turnir pripravljajo 
že od samega začetka obstoja, tenisači pa se borijo 
za pokal Občine Destrnik.

V kategoriji parov sta se v finalu pomerila Peter Ko-
lenko in Milan Lah s Sandijem Potrčem in Dušanom 
Kosom. Zasluženo zmago (9:5) sta osvojila Sandi 
Potrč in Dušan Kos. V finalu posamezno pa je že pe-

tič pokal Destrnika osvojil Peter Kolenko, ki je pre-
magal Milana Laha (9:6). Dvoboji so bili izenačeni 
in zanimivi.

Veliko teniških užitkov še naprej!
Pripravila: 

Špela Pokeržnik
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SPOMIN NA PRAZNIČNE DNI

JASLICE DRUŽINE VERŠIČ

V božičnem času po večini slovenskih domov ob 
božičnem drevescu postavijo tudi jaslice. Že 28 let 
pripravljajo v Postojnski jami žive jaslice, prav tako 
tudi v raznih cerkvah po Slovenskem. So lepa po-
pestritev prazničnega doma, lahko so narejene iz 
lesa, kamna, gline ali ostalih naravnih materialov, 
navadno stojijo na podlagi iz mahu ali trave. 

Vsako leto se veliko ljudi odloči, da bodo jaslice 
ustvarili sami. Med njimi sta tudi zakonca Veršič iz 
Jiršovcev 38, ki jih tradicionalno postavljata že več 
kot 20 let. Marica in Marjan sta navdih za letošnje 
jaslice našla v naravi. Idejo o postavitvi v naravi je 
dala Marica, Marjan pa je jaslice tudi postavil. Veli-
ko naših občanov je prišlo jaslice občudovat v živo, 
Marico in Marjana pa je še posebej veselilo, da sta 
se ob njih zbrala s svojimi otroki in šestimi vnuki. Za 
prihodnja leta imata že nove ideje. Naj bo ta posta-
vitev spodbuda tudi za ostale občane. Vemo, da jih 
veliko jaslice že postavlja, želimo si, da se ta tradici-
ja nadaljuje še vrsto let. 

Pripravila: Tanja Hauptman

JASLICE PRI PETRIČEVIH

V božičnem času, ko postavljamo jaslice in okraše-
na drevesca, so na kmetiji Petrič v Jiršovcih poskr-
beli za prav posebno vzdušje; vse tja do svečnice so 
si obiskovalci lahko ogledali prav posebne jaslice.

»Predvsem domačini so imeli možnost videti vse, od 
s slamo krite domačije, vodnjakov, gradu, potoka in 
ribnika, do ognjišč, preše, mlinov, kovačije, cerkve 
ter lovske preže,« jaslice opiše Janko Petrič, ki jih je 
zasnovali in izdelal. Po velikosti so že zdavnaj pre-
rasle prostor v hiši. 

»Na kmetiji je v zimskem času nekoliko manj dela, 
zato se lahko posvetim tudi drugim aktivnostim, kot Vse foto: Simon Fridl
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je izdelava modelov in vsega potrebnega za končno 
obliko, nekaj navdiha pa je mogoče vedno znova najti 
tudi na spletu. Tudi v prihodnjih letih bodo krasile po-
dobo dvorišča,« dodaja Petrič in poudari, da mu idej 
ter veselja do dela ne bo zmanjkalo.

Pripravil: 
Simon Fridl 

OBVESTILA

ZAVOD DOBRA POT MED 14. IN 25. MARCEM ORGANIZIRA VSESLOVENSKO 
AKCIJO ZAPISOVANJA SPOMINOV STAREJŠIH: 
ZAPIŠIMO SPOMINE!
Zavod Dobra pot, ki že vrsto let osvešča o naravni in kulturni dediščini ter skrbi za njuno ohranjanje, 
letos pripravlja prvo vseslovensko akcijo zapisovanja spominov starejših. S pobudo, ki jo bodo izvedli s 
pomočjo svoje aplikacije Zapisi spomina, želijo opomniti na vlogo, ki jo imajo starejši kot nosilci spo-
mina, hkrati pa spodbuditi zanimanje za dediščino ter jo predstaviti na nov, sodoben način. 

Starejši so zakladnica modrosti, 
izkušenj in spominov, s svojimi 
zgodbami pa pogosto gradi-
jo mostove med preteklostjo in 
prihodnostjo. Kljub temu se šte-
vilni znajdejo v situacijah, ko ne 
morejo izkoristiti svojega poten-
ciala, saj se soočajo z osamlje-
nostjo in odrinjenostjo na rob 
družbe. Po drugi strani pa mladi 
niso več v stiku z dediščino na-
šega prostora, mnogi običaji iz-
ginjajo. Prav ta medgeneracijski 
prepad naslavlja Zavod Dobra 
pot, ki s svojo aplikacijo Zapisi 
spomina omogoča beleženje in 
objavljanje védenj, pričevanj ter 
zgodb starejših o različnih vidikih 
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življenja v preteklih obdobjih.

V akcijo zapisovanja spominov vabijo širšo slovensko jav-
nost, tako posameznike kot tudi osnovne in srednje šole, 
medgeneracijske centre, društva in druge organizaci-
je. Cilj akcije je namreč obuditi medgeneracijske pogovore 
in vezi ter ustvariti prostor za tiste čarobne trenutke, ko se 

»DAN SAJENJA MEDOVITIH RASTLIN« V POLNEM TEKU 
Pripravil: Tomaž Samec, vodja projekta na ČZS

Lani smo pod okriljem Čebe-
larske zveze Slovenije v mese-
cu novembru predstavili projekt 
»Dan sajenja medovitih rastlin«, 
ki bo letos prvič izveden v sobo-
to, 26. 3. 2022. 

Čebelarji se namreč vsi skupaj dobro zavedamo, kako po-
membno je ohranjanje našega okolja, saj vsaka negativna 
sprememba v njem vpliva na naše čebele in ostale opraševal-
ce, ki jo tudi med prvimi občutijo.

Pri prvem koraku k spremembam nam je podporo nudil Zavod 
za gozdove Slovenije. Tako smo pripravili strokovna navodila 
za zasaditev medovitih sadik. Nastopil je tudi že čas delitve 
medovitih sadik, ki smo jih zagotovili s pomočjo donatorjev 
in sponzorjev projekta. Seznam le-teh je objavljen na spletni 
povezavi https://www.czs.si/content/dansajenja_partners. 
Na tem mestu se jim zahvaljujemo, da so začutili, kako po-
membno je ohranjanje našega okolja za prihodnje rodove. 

Medovite sadike, ki smo jih zagotovili, so naslednje: maline, 
robide, gorski javor, divja češnja, navadna smreka, navadna 

znanje in vrednote prenašajo iz generacije na generacijo. V ekipi organizatorjev so prepričani, da bo 
ta skupnostna akcija ne samo obogatila življenja vsem vključenim, temveč tudi ogromno prispevala v 
skupno zakladnico ohranjenega spomina, torej k digitalizaciji in ohranitvi našega kulturnega izročila.

»Navdušeni smo, da se v akcijo že prijavljajo tako posamezniki kot tudi šole in večgeneracijski centri. To je 
po eni strani dokaz, da je zanimanja za dediščino oz. njeno digitalizacijo veliko, po drugi strani pa kaže tudi 
na potencial, da akcija postane vsakoletna, tradicionalna. Resnično upamo, da se v teh dveh tednih po celi 
Sloveniji zgodi veliko trenutkov, ki bodo poglobili vezi med ljudmi,« o dogodku pripoveduje Nava Vardjan, 
vodja projekta v Zavodu Dobra pot.

Akciji ZAPIŠIMO SPOMINE! se lahko pridružite kot zapisovalci spomina (tisti, ki bi zgodbe starejših 
zabeležili oz. posneli in vnesli v aplikacijo) ali pričevalci (starejši, ki bi želeli podeliti svoje spomine). Pri-
jave potekajo preko spletne strani Zavoda Dobra pot (www.dobra pot.si) ali aplikacije Zapisi spomina 
(odčitajte QR-kodo). Organizatorji sporočajo še, da bo za vse prijavljene v začetku marca organizirana 
spletna delavnica, na kateri bodo podrobneje predstavili potek dvotedenske akcije in 
odgovorili na vsa vprašanja.

Zavod Dobra pot, ki prihaja iz Brkinov, sicer že sedmo leto izvaja najrazličnejše pro-
jekte, s katerimi osvešča o naravni in kulturni dediščini našega prostora ter skrbi za 
njuno ohranjanje. Dediščino na najrazličnejše načine uporabljajo kot vezivo, ki pove-
zuje skupnost, s svojo aplikacijo za zapisovanje spominov pa skrbijo tudi za zmanjše-
vanje digitalnega prepada med generacijami.
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jelka, pravi kostanj, divja hruška, jablana, 
velikolistna lipa, hermelika in sivka. Pri tem 
je treba omeniti, da je tudi Zavod za goz-
dove Slovenije zagotovil medovite sadike 
dreves, ki se bodo sadile na izbranih lo-
kacijah po Sloveniji. Seznam lokacij je ob-
javljen na spletnem naslovu https://www.
czs.si/. S tem bodo na našem prostoru 
posajena še dodatna medovita drevesa. K 
projektu so pristopile tudi številne občine, 
ki bodo ob rojstvu otrok staršem podari-
le medovita drevesa, hkrati pa bodo svoje 
parkovne površine pokosili, ko bodo rože 
na njih odcvetele.

Sedaj prihaja čas, namenjen sajenju me-
dovitih rastlin in dreves. Vsak izmed nas 
ima možnost in priložnost, da se priključi 
projektu. Posameznik se nam lahko prid-
ruži na eni izmed lokacij zavoda ali čebe-
larskim društvom, da skupaj posadite me-
dovite sadike, ki so jih zagotovili sponzorji 
in donatorji. Lahko pa tudi sami posadimo 
medovite rastline v cvetlična korita na bal-
konih ali vrtu. 

Čebele in ostali opraševalci nam bodo čez 
leto zelo hvaležni, saj bodo na cvetočih 
delih rastlin nabirale hrano (medičino in 
cvetni prah), ki jo potrebujejo za nemoten 
razvoj svojega zaroda. Naj postane naša 
dežela ne samo lepa, ampak tudi cvetoča 
z medovitimi rastlinami. 

Več o projektu lahko preberete tukaj: 

Spomin je kot pesem, ki v srcih odzvanja,
spomin je kot cvet, ki nenehno poganja,
spomin je svetloba, ki dušo obliva,
spomin je ljubezen, ki v srcih prebiva!

V SPOMIN

Minilo je eno leto, odkar nas je za vedno zapustila naša draga mama, tašča, 
stara mama, prababica, teta, botra in soseda

ANA DOKLOVIČ
iz Jiršovcev 48, Destrnik.
15. 7. 1941–11. 12. 2020

Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu, prižigate sveče, prinašate cvetje in se je spominjate z lepo mislijo.

Tvoji nadražji

V SPOMIN
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V SPOMIN

Je čas, ki da,                                                                                
je čas, ki vzame,
pravijo, je čas, ki celi rane,
in je čas, ki nikdar ne mine,
ko zasanjaš se v spomine.

V SPOMIN

24. februarja minevata dve leti žalosti, odkar nas je za vedno zapustil 
naš dragi mož, oče, tast in dedek

JOŽEF ARNUŠ
iz Vintarovc 24

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, mu prinašate sveče in nanj obujate lepe spomine. 

Tvoji najdražji, ki te pogrešamo

Dolgi so dnevi,
še daljše noči,
odkar odšla si ti,
solze grob pojijo.

V SPOMIN

31. marca bosta minili dve žalostni leti, odkar nas je zapustila

ANDREJA VEČERNIK GREGOREC
iz Drstelje 44.

29. 11. 1970–31. 3. 2020

Si v naših mislih in v naših srcih. Hvala vsem, ki se je spomnite, obstojite pri preranem grobu, prižigate sveče 
in obujate lepe spomine. 

Tvoji najdražji, ki te imamo radi   

Koliko lepih misli se utrne,
koliko zvezd zaide,
koliko spominov zažari,
ko življenje mine.
Koliko besed,
a le ena sama misel … V SPOMIN

JOŽEF GREGOREC
iz Drstelje 44

9. 2. 1948–24. 1. 2020

Minili sta dve leti neutolažljive žalosti, odkar nas je zapustil naš dragi mož, atek, tast, dedek, brat in stric.
Iskrena hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu ter se ga spomnite z lepo mislijo in prižigate sveče.

Žalujoči žena Anica, sin Ivan, vnuk Tilen, vnukinja Klementina, brat Tonček z družino in vsi njegovi

OBČAN FEBRUAR 2022

23



VABIMO!
ZBIRANJE GRADIVA IZ 
PRETEKLOSTI KULTURNEGA DRUŠTVA
V Kulturnem društvu Destrnik smo si letos zadali ureditev 
zgodovine društva. Tako vabimo vse, ki ste kakorkoli sodelovali, 
bili povezani z našim društvom, ali pa poznate ljudi iz naših in 
sosednjih krajev, ki so pomagali pri delu društva v preteklih 
letih, da se opogumite in nam priskočite na pomoč. Vabljeni, 
da nam posredujete originale ali kopije fotografij, časopisnih 
izrezkov, vabil, programov, zgoščenk, kaset, priznanj in druge 
dokumentacije v fizični ali digitalni obliki. 

To lahko storite tako, da nas kontaktirate na telefonski številki 051 
223 139 (predsednik), kjer se bomo dogovorili za epidemiološko 
varen popis, kopiranje ali prenos gradiva in podatkov.  
Za sodelovanje se vam že vnaprej zahvaljujemo. 

Upravni odbor KD Destrnik


